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رویداد

از همه شما ممنونیم!
ادامه از صفحه اول| این که روزی روزگاری و 
برای خبر دیگری، به قول مشهور؛ از در دروازه تو 
نروند ولی از سوراخ سوزن رد شوند، بیشتر رفتار و 
وحدت رویه این رسانه ملی را زیر سوال می برد. اما 
تا همین جا هم باید الگوی رسانه ملی را پذیرفت 

و تشویقش کرد!
۳. این که نیروی انتظامی به یک متهم به قتل 
این قدر احترام می گذارد، رعایت حال و احوالش 
را می کند، به خبرنگاران اجازه پوشــش خبری 
می دهد و... به جای این که یک نکته منفی باشد، 
یک الگوســازی برای تکــرار آن در آینــده و در 
مواجهه با همه متهمان و مظنونان اســت. کاش 
برخی رســانه های مجازی به جــای آن که رفتار 
فلان مسئول پلیس را زیر سوال ببرند، برای تکرار 
آن برابر همگان ذوق و قریحه به خرج دهند! اگر 
همه چیز در نیروی انتظامی تا این حد محترمانه 
باشد و بارها و بارها تکرار شود، به مطلوب ترین و 
ایده آل ترین حالت ممکن رسیده ایم و باید برای 
آن، از همه اهالی اداره آگاهی تهران  بزرگ تشکر 

کرد.

 

ماه می میلادی،   31 
هفته ای  یعنی جمعه 
که گذشت، روز جهانی 
مبارزه بــا دخانیات 
نام گذاری شــده. به 
مناســبت،  همین 
اعتمادآنلاین  تصویری 
از  اینفوگرافیــک 
خطرات سیگار برای 
سلامتی تهیه کرده که 

می بینید. 

خطرات سیگار 
برای سلامتی 

چیست؟

گزارش تصویری
در حاشيه مخالفت اوليه با طرح زیست شبانه تهران

چه کسی با شادمانی مخالف است؟
اوضاع روحــی جامعه تعریفی ندارد. نمونــه اش همین وقایع اخیر؛ 
خبر قتل و مرگ آن قدر برای مردم اهمیت پیدا کرده که ســر ســفره 
افطار هم درباره اش بحث می کنند. یکی می گوید این روزها خشــن تر 
شــده ایم، یکی درباره علت این افزایش پرخاشــگری نظر می دهد و 
دیگری از نمونه هایی که در خیابان دیده، حرف می زند. اما همه، ســر 
همان سفره افطار هم نظرند که اوضاع بر وفق مراد نیست. این جامعه 
که خبرهای اقتصادی از یک سو فشــارش می دهد و خبرهای ناگوار 
داخلی )از قتل توســط چهره موجه ای چون شــهردار اسبق تهران تا 
مرگ امام جمعه بی گناهی در کازرون و...( از سویی دیگر در منگنه اش 
قرار داده، بیش از هر چیــز به چه کیمیایی نیــاز دارد؟ قبل از آن که 
جامعه شناســان و روان شناســان وارد بحث شــوند، می شود نوشت 
که این جامعه، بیش از هر چیز به شــادی نیاز دارد و امید. شــادی نه 
لزوما از جنس بزن وبکوب و پرســروصدا که همان ابتدای نام بردن از 
»شادی« به ذهن هر شــنونده ای خطور می کند. شادی می تواند یک 
تفریح خوشحال خانوادگی باشد در نیمه شب های شهر. می تواند یک 
دوچرخه سواری دسته جمعی باشد در گوشه ای از بوستان ها. می تواند 
تماشای یک برنامه محبوب باشد در ســاعت پرتی از تلویزیون. مهم، 
انرژی ای اســت که باید به زیر پوست این شــهر تزریق کرد و به سرپا 
ماندن مردم در همه این شــرایط امید داشــت. اما گویا هیچ مسئول 
دلســوزی در اطراف مان نمی یابیم که به این نیازهای نانوشته جامعه 
توجه کند. خواســته هایی که شــاید در هرم مازلو روی کاغذ نیایند، 
ولی در بین این چرخ دنده هــای ویران کننده از هر چیز بااهمیت ترند. 
الان چه اتفاقی افتاده که تلویزیون مان جز ســریال های پرسوزوگداز 
و پرفریاد )برادر جان را دیده اید؟( بــرای مردم آورده ای ندارند. نود را 
آنچنان کنار گذاشته اند، تا لذت کل کل های فوتبالی هم رخت ببندد. 
مســأله دوچرخه ســواری برای برخی صاحبان تریبون، از اختلاس و 
پولشویی و دزدی از خزانه دولتی مهمتر است و مقدار حرف هایی که 
درباره برخورد با دوچرخه ســواران می زنند، از فساد اقتصادی بیشتر 
اســت. یک طرح بی یال و دم و اشــکمی هم به تصویب شورای شهر 
می رسد که مردم از شب های تهران بهره مند شوند و رونق نیمه شبانه 
در برخی نقاط مشــخص به وجود آید. این قانون نصفه و نیمه دیگر به 
کجای چه کســی برخورده که خبر مخالفت آن مطرح شــده است؟ 
کسی کاری به مواد قانونی و هیأت تطبیق و بقیه عناوین دست وپاگیر 
ندارد، این بخش ماجرا مهم اســت که مگر مســئولان به فکر روحیه 
مردم نیســتند؟ مگر نگاه دلســوزانه به جامعه شــان ندارند؟ زیست 
شــبانه چه هزینه ای برای نهادهای مســئول ایجاد می کند که باید با 
آن مخالفت کرد؟ آیا چند گشــت شبانه در مکان هایی مشخص شده، 
هزینه ریالی آنچنانی دارد؟ آیا فروش نیمه شــبانه آفتی در اقتصادی 
ایجاد می کند؟ دلیل اصلی این ماجرا چیست که باید شایعه مخالفت 

با یک طرح بی ضرر و کم دردسر روی سایت ها قرار بگیرد.
این مشت نمونه خرواری است از ایده ها و طرح هایی که می شود برای 
مردم اجرا کرد، کمی بهشــان روحیه و انرژی بخشید و هوای اعصاب و 
روان شان را داشت و برای روزهای سخت آماده شان کرد. مردم به همان 
اندازه که به گوشــت و تخم مــرغ و موبایل نیاز دارند، به شــادی و امید 
محتاجند. قیمت یکی اگر گران شده، برای دیگری سنگ اندازی نکنیم!

تکمله: در خبرهــا آمده بود که مدیرکل هماهنگــی و امور مناطق 
شــهرداری تهران گفته: فرمانداری با مصوبه شــورا درخصوص طرح 
»حیات شــبانه« مخالفت کرده اســت و طرح دیگــری را با عنوانی 
متفاوت در ماه مبارک رمضان به صورت آزمایشــی اجرایی کرده ایم. 
حالا کار نداریم به این که برای اعــلام نظر فرمانداری تهران مگر خود 
فرمانداری سخنگو و مســئول ندارد؟! مهم این است که چنین خبری 

-ولو اشتباه- چه جای مطرح شدنی دارد؟

یادداشت

شهروند| از بهمن ماه  سال گذشته که لایحه »حيات شبانه 
پایتخت« از سوی شورای شهر به شهرداری ابلاغ شد، چهارماه 
می گذرد. این لایحه اما درنهایت اردیبهشت امسال عملياتی 
شــد و قرار شــد محور »هفت حوض«،  »ميدان وليعصر تا 
تقاطع خيابان فاطمی« و »ميدان قدس تا تجریش« به عنوان 
نخستين محورهای اجرای حيات شبانه معرفی شوند و پس 
از آن سایر بخش های شهر هم به حيات شبانه پایتخت اضافه 
شوند. این درحالی است که مصطفی موسوی لاری، مدیرکل 
هماهنگی و امور مناطق شهرداری تهران روز گذشته از مخالفت 
فرمانداری تهران با این طرح گفته و اعلام کرده که فرمانداری 
با مصوبه شورا درخصوص طرح »حيات شبانه« مخالفت کرده 
و طرح دیگری را با عنوانی متفــاوت در ماه مبارک رمضان به 
صورت آزمایشــی اجرایی و دليل این امر را هم امنيتی عنوان 
کرده است: »با پيگيری های انجام شده طرحی با عنوان »حيات 
مدنی مردم تهران تا پاســی از شب« پيشــنهاد و به صورت 
آزمایشی در ماه مبارک رمضان درحال اجراست. در طرح حيات 
شبانه موضوع بازبودن خيابان ها و فعال بودن اصناف و مغازه ها 
مطرح بود، درحالی  که طرح فعلــی به صورت کاملا برگزیده 
است که در گذشته نيز با مجوز های لازم این فعاليت ها جریان 

داشت، اما اکنون نگاه بيشتر به صورت »راسته ای« است.«
زهرا نژادبهرام از اعضای شورای شهر اما به »شهروند« می گوید 
که از سوی فرمانداری واکنش جدیدی نداشته اند و نمی داند چرا 
آقای موســوی لاری در این باره صحبت کرده »زمانی که این 
طرح عنوان شــد، نامه ای از ســوی فرماندار آمد که نسبت به 
این طرح و اجرایی شــدن آن معترض بودند. همان زمان شورا 
ضمن احترام تمام برای آقای فرماندار این اعتراض را نپذیرفت و 
طی نامه ای آن را ابلاغ کرد.« به گفته نژاد بهرام این اعتراض ها، 
تاثيری در روند اجرایی شــدن طرح هایی از این دست ندارد و 

درنهایت هم باید منتظر نظر هيأت تطبيق بود و دید که آیا این 
مصوبه خلاف اســت یا خير. »از بهمن ماه  سال گذشته که این 
طرح مطرح شده، تاکنون مخالفتی از سوی این هيأت تطبيق 

ابلاغ نشده است و درنتيجه سایر اعتراض ها وارد نيست.«
نژادبهرام همچنين در پاسخ به این پرسش که گفته می شود 
فرمانداری طرحی جدید با عنوان »حيات مدنی مردم تهران تا 
پاسی از شب« را جایگزین طرح شورا کرده است هم، می گوید 
»مهم نيست این طرح ها چه نامی دارند. مهم عملياتی شدن 
آنهاست. این درحالی است که ما در اجرا تابع قانون هستيم و 
در این مورد هم قانون به ما می گوید اگر هيأت تطبيق مخالفتی 
داشته باشد، باید اعلام کند.« به گفته این عضو شورا، چنانچه 
این مشکل بار دیگر مطرح شود و نتوان به نتيجه رسيد و شورا 
از این اعتراض ها تمکين نکند، شــورای حل اختلاف باید در 

این باره نظر دهد.
این اما نخستين بار نيست که فرمانداری تهران در مواردی 
از این دســت ورود کــرده و معترض می شــود. اوایل خرداد 
هم محمدجواد حق شناس دیگر عضو شــورای شهر از ایراد 
فرمانداری به نام گذاری  خيابان های پایتخت گفت که به این 
ترتيب فرمانداری نسبت به تعدادی از این نام گذاری ها معترض 
بود که حق شــناس در این باره به ایســنا گفته بود: »چنين 
واکنشی مسبوق به سابقه نبوده و حداقل در دوره پنجم شورای 
شهر تهران ۲9 مصوبه کميسيون نام گذاری داشته ایم که ۲۵ 
مصوبه تا پيش از  ســال 139۸ به فرمانداری ارسال کردیم و 

بدون هيچ اظهارنظری تأیيد و ابلاغ شده است.« 
او در ادامه درباره واکنش شــورا به ایــن مورد هم گفته بود: 
»پاسخی که برای هيأت تطبيق مستقر در فرمانداری تهيه شد، 
این بود که ورود هيأت تطبيق به محتوا خارج از عرف و وظایف 

قانونی این هيأت بوده است.« 

مخالفت با طرح »حيات شبانه پایتخت« اجرای این پروژه را با ابهام مواجه کرد

جدال بر سر شب های تهران
  زهرا نژادبهرام در گفت وگو با »شهروند«: از بهمن ماه  سال گذشته که این طرح 
مطرح شده، تاکنون مخالفتی از سوی هيأت تطبيق ابلاغ نشده است و درنتيجه 

سایر اعتراض ها وارد نيست

  یک نانوایی در مازندران به عشق عادل فردوسی پور به نیازمندان نان رایگان می دهد.

  بارش های شدید جمعه باعث جاری شدن سیل در شهرستان های سمنان و سرخه شده 
و سیلاب به بخش هایی از تأسیسات زیربنایی و زمین های کشاورزی این دو شهرستان 

خسارت زده است. )فارس(

  میوه فروش با معرفت. )مشرق(

  لاک پشت های پوزه عقابی همزمان با آغاز فصل بهار در ساحل جزیره کیش تخم گذاری 
زندگی  متولدشده،  لاک پشت های  تخم گذاری،  از  دوماه  گذشت  از  بعد  حالا  می کنند. 

جدیدشان را در آب های اقیانوس آغاز خواهند کرد. )مهر(
بر
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دکتر حسن روحانی، رئیس جمهوری در دیدار وزیر امورخارجه تاجیکستان با بیان این که دو کشور از 
لحاظ فرهنگی، تاریخی، ادبی، اعتقادی و زبان مشترک، پیوستگی زیادی با هم دارند، گفت: »باید تلاش 
کنیم تا مناسبات تهران دوشنبه در بخش های مختلف در راستای منافع دو ملت و تعمیق دوستی ها بیش 
از پیش گسترش یابد. ایران می تواند امن ترین و بهترین مسیر ترانزیتی برای کالاهای تاجیکستان باشد. 
امروز که تروریست ها از عراق و سوریه خارج شده اند، جای نگرانی وجود دارد که بخواهند در منطقه آسیای 
میانه و قفقاز فعال شوند، از این رو ایران و تاجیکستان می توانند همکاری های خود را در مسیر مبارزه با 

تروریسم نیز بیش از پیش گسترش دهند.«

رئيس  جمهوری در دیدار با 
 وزیرخارجه تاجيکستان

 خواستار شد:  

 تعمیق روابط 
تهران-دوشنبه
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در هر یک از اتاق های منزل 
یا محل کار مکانهای امن 
را تعيين کنيد. این مکان 

می تواند زیر یک ميز محکم، 
یا کنار دیوار داخلی به دور از 

پنجره باشد.

در هفته های گذشته خبر هجوم ملخ ها به استان 
تهران در خبرگزاری های مختلف منتشر شده است. 
البته تمهيداتی در این زمينه اندیشيده شده بود که 
روز گذشته از عملی شدن بعضی از آنها در استان تهران 
خبر رسيد. طبق خبری که خبرگزاری ایلنا منتشر 
کرده، مبارزه با ملخ ها در مناطقی از فرودگاه امام)ره(، 
اراضی رباط کریم و دشت ورامين در مناطق پاکدشت 
و شریف آباد صورت گرفته است. البته پيش از این خبر 
حمله ملخ ها به اســتان های دیگر کشور هم شنيده 
می شد و تصاویر و گزارش هایی از مقابله با آنها منتشر 
شد. اما جالب است بدانيد ملخ هایی که در استان های 
مختلف کشور دیده شده، هشت نوع است که از این 
تعداد سه تا چهار نوع آنها در استان تهران دیده  شده اند. 
طبق گفته  محمد درجاتی، مدیرکل مدیریت بحران 
استان تهران، ميزان پراکندگی و پيمانه فضایی ملخ ها 
هنوز در این استان به خط قرمز و بحران نرسيده است. 
اما درجاتی در بخشی از گفت وگویش با ایلنا گفته است 
که ملخ ها در مناطقی وارد شهر شده اند و تأکيد کرده: 
»در حسن آباد فشافویه ملخ ها از ری و در شریف آباد از 

پاکدشت وارد شهر شده اند، البته حجم ملخ ها بسيار 
کم بود و مشکلی وجود نداشت. ما به مردم اطمينان 
دادیم که مشکلی از سوی ملخ ها نخواهند داشت.« اما 
در توضيح تکميلی مقابله با هجوم ملخ ها باید گفت 
در 6 شهرستان شــامل فيروزکوه، دماوند، پردیس، 
ملارد، ورامين و رباط کریم مبــارزه با ملخ ها صورت 
گرفته است. درجاتی در توضيح این مقابله گفته:»ما 
قصد سم پاشی نداشتيم، چراکه تعداد ملخ ها نزدیک 
به خط قرمز هم نشده بود، چه برسد به این که بخواهد 
از خط قرمز هم عبور کند، اما به دليل این که ممکن 
بود توده ملخ ها در فرودگاه امام)ره( پروازها را با مشکل 
مواجه کند، از همين رو سم پاشی از این منطقه را شروع 
کردیم.« او درباره حضور این ملخ ها در تهران هم گفته 
است: »در سطح شــهر تهران ملخ ها دیده نشده اند و 
پروانه های گربه نوروزی دیده می شود. این پروانه ها باید 
در پایان اردیبهشت از بين می رفتند، اما اگر همچنان 
در سطح شهر دیده می شــوند به دليل این است که 
سطح رطوبت اســتان به دليل فراوانی نزولات جوی 

بالاست.«

مبارزه با ملخ ها در ۶ شهرستان استان تهران ادامه دارد

امکان اختلال ملخ ها در مسیر پرواز هواپیماها


